
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 20. april 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 1 (akt-

stykke 244) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 1:  

”Vil ministeren redegøre for, om den forventede tilslutning i de forskellige målgrup-

per matcher tidligere års erfaringer?” 

 

Svar: 

Tilslutningsestimaterne for den kommende influenzasæson er foretaget med ud-

gangspunkt i den realiserede tilslutning i 2021/2022. 

 

Det er på denne baggrund vurderet tilstrækkeligt, at der indkøbes henholdsvis 1,5 

mio. alm. 4-valente vacciner og 200.000 vacciner til børn. Der søges hermed at redu-

cere spild i form af udgifter til kassationer i 2023 samtidig med, at der tages højde for 

en potentiel stigning i efterspørgslen.  

 

Samlet indkøbes der ca. 200.000 flere influenzavaccinedoser, end der er anvendt i nu-

værende sæson. 
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